
Návrh kritérií pro využití dotací v roce 2015 

Kritéria dělení dotací 
- Základ dotace bude celý rozdělen na jednotlivé okresy dle počtu řádně registrovaných členů 

dle registrace v roce 2015 – v poměru dle parametrů z Ústředí. 

- Nadstavba dotace bude rozdělena v poměru dle počtu členů do 26 let registrovaných 

v oddílech mladších členů, s výjimkou oddílů, které dlouhodobě neplní podmínky své 

existence. 

o Nadstavba dotace nebude poskytnuta členům oddílů, které nesplňují podmínku 

minimálního počtu členů v letech 2013, 2014 a 2015. 

o Nadstavba dotace nebude poskytnuta oddílům, které nemají vedoucího ani zástupce 

s vůdcovskou zkouškou v letech 2013, 2014 a 2015 - pokud tento stav bude trvat 

k 31. 7. 2015. 

o Nadstavba dotace bude snížena o 50% u oddílů, které mají výjimku na chybějící 

vůdcovskou zkoušku u vedoucího či jeho zástupce trvale od roku 2012 – pokud tento 

stav bude trvat k 31. 7. 2015. 

- Do rozdělení základu ani nadstavby dotace nebudou zahrnuti členové středisek, které mají 

méně než 20 mladších členů. 

Součástí návrhu je také závazek, že krajská rada uspořádá v případě dostatečného zájmu vůdcovské 

zkoušky umožňující získat potřebnou kvalifikaci do konce června 2015. 

Zdůvodnění návrhu 

Ve vazbě na Strategii 2022 je nutné zvýšit celkovou kvalifikaci činovníků pracujících v naší organizaci. 

Ačkoliv jsou navrhovány další nutné kvalifikace pro hospodáře atp., již v současné době nutnou 

kvalifikací pro práci na úrovni oddílů a středisek je vůdcovská zkouška. Zároveň dle rozhodnutí 

Náčelnictva je dostatečná „motivace“ k získání těchto kvalifikací odpovědností krajů, potažmo okresů. 

S ohledem na to, že v porovnání s ostatními kraji máme trvale velké množství výjimek z nutných 

kvalifikací, je nutné, abychom se na tuto problematiku začali dívat také poněkud kritičtěji. Neboť 

získávání kvalifikací je jedním z kritérií dělení nadstavby dotace na úrovni Ústředí již řadu let a vlastně 

tím obíráme o peníze také jednotky, které tyto požadavky plní. 

V návrhu je zahrnutou omezení pouze u nadstavby dotace, která tvoří menší část dotačních prostředků. 

Důvodem omezení pouze této části je to, že bychom sice chtěli upozornit jednotlivá střediska 

na nutnost řešení uvedených problémů, ale zároveň nechceme omezit jejich provozuschopnost 

z finančního hlediska. 

Návrh předkládáme na tuto radu z důvodu dostatečné časové rezervy z pohledu oddílů a středisek.  


